
Schůze Výboru základní odborové organizace FLÚ 

28. 3. 2022 10:00–10:50 

 

Přítomní členové výboru: Teresa R. Baron, Jan Frei, Juraj Hvorecký, Robert Novotný, Pavel 
Nývlt, Darja Zoubková. 

Za zapisovatele schůze byl určen Pavel Nývlt. 

Juraj Hvorecký informoval, že Martin Profant se schůze nemůže zúčastnit ze zdravotních 
důvodů. 

Dále uvedl, že od členů zatím přišlo velmi málo potvrzení účasti na členské schůzi ve 
čtvrtek 7. 4. 2022. Ani právník OSPVV neposlal komentář k návrhu kolektivní smlouvy 
ve slíbeném termínu. Juraj Hvorecký počká do středy 30. 3. a případně rozešle členům 
aktuální verzi návrhu bez poznámek právníka; členové s nimi každopádně budou seznámeni a 
přinejhorším budou o definitivním textu kolektivní smlouvy hlasovat po členské schůzi per 
rollam. Právník OSPVV také zatím nepomohl se změnou zápisu v obchodním rejstříku. 

Juraj Hvorecký řekl, že se nemůže zúčastnit volebního sněmu OSPVV, a požádal členy 
výboru, zda by ho někdo z nich nemohl zastoupit. Přihlásil se Jan Frei. 

Dále Juraj Hvorecký sdělil, že projednal možný přechod na stravenkový paušál se zástupci 
HR oddělení. HR oddělení telefonátem na MPSV ověřilo, že existuje záměr stravenkový 
paušál zrušit. Juraj Hvorecký navrhl v prvním pololetí raději monitorovat situaci; kdyby se 
otázka zrušení do podzimu ukázala jako neaktuální, vedení ústavu je připraveno o zavedení 
paušálu jednat. Darja Zoubková připomněla, že mnoho členů využívá karty pro čerpání 
příspěvků z FKSP, jejichž čerpání na rekreaci je jinak byrokraticky velmi náročné. Darja 
Zoubková upozornila, že pokud by na paušál přešli jen někteří zaměstnanci, bude stále nutné 
komunikovat se stravenkovou firmou, a tuto agendu nyní zajišťuje pracovnice placená 
z grantových prostředků, podobně jako jiná zaměstnankyně placená z grantových prostředků 
vyřizuje absurdně složitou problematiku zaměstnávání cizinců (i ze zemí EU). Výbor se 
nakonec rozhodl, že problematiku stravenkového paušálu bude vhodné začít projednávat 
s vedením hospodářské správy již v první polovině roku. 

Juraj Hvorecký dále uvedl, že s ředitelem ústavu projednal výsledky atestací. S uspokojením 
konstatoval, že z 33 atestovaných vědecký pracovníků bylo 14 přeřazeno do vyšší tarifní třídy 
a že se třemi pracovníky bude nově uzavřena smlouva na dobu neurčitou, a že tedy počet 
zaměstnanců se smlouvou na dobu neurčitou pozvolna roste i bez zavedení rigidních pravidel. 

Juraj Hvorecký informoval o případu zaměstnankyně s vážnými zdravotními komplikacemi, 
jíž hrozí špatná ekonomická situace. Uvedl, že OSPVV má pro podobné případy fond, z nějž 
se jen málo čerpá, a požádal Darju Zoubkovou, aby zjistila přesné podmínky čerpání z tohoto 
fondu. Darja Zoubková upozornila na možnost vyplatit zaměstnankyni mimořádnou podporu 



z peněz ZOO FlÚ. Juraj Hvorecký vyjádřil přesvědčení, že tato podpora by sama o sobě 
nestačila, ale vyzval členy výboru, aby byli připraveni o ní případně hlasovat per rollam. 

Nakonec Juraj Hvorecký krátce informoval o plánovaném programu členské schůze: 
přehled dosavadní činnosti výboru a diskuse o stravenkách a o kolektivní smlouvě. 

Darja Zoubková opět upozornila na nevyhovující prostory personálního oddělení s tím, že 
personalistky úzce spolupracují se mzdovou účetní, která má ale kancelář v jiném patře, a tím 
je komunikace ztížena; dalším problémem je sdílení této místnosti s pracovnicí hospodářské 
správy, což vede k tomu, že veškeré osobní záležitosti zaměstnance, jež by měly být pouze 
informací pro mzdovou účetní, jsou ventilovány vlastně veřejně. Výbor prodiskutoval obecně 
složitou situaci s místnostmi v Jilské. Juraj Hvorecký slíbil, že změnu místnosti personálního 
oddělení projedná s ředitelem ústavu. 

Výbor se rozhodl případně zajistit občerstvení s ohledem na to, kolik členů ohlásí účast na 
členské schůzi. 

Výbor se příště sejde bezprostředně po skončení členské schůze ve čtvrtek 7. 4. 2022. 


